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خبری

وزیر آموزش و پرورش گفت: مبلغ ۱۳۸ میلیارد تومان از 
سود مالی سال ۱۳۹۸ صندوق ذخیره فرهنگیان به حساب 
بیش از ۹۷ هزار نفر از اعضای بازنشسته این صندوق واریز 

شد.
روابط عمومی  از  نقل  به  و  »دنیای هوادار«  گزارش  به 
وزارت آموزش وپرورش، محسن حاجی میرزایی افزود: از 
میان هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان سود مالی صندوق ذخیره 
فرهنگیان، مبلغ ۱۳۸ میلیارد تومان به حساب بیش از ۹۷ 
هزار نفر از اعضای این صندوق که از مهر ۱۳۹۷ تا شهریور 

۱۳۹۸ بازنشسته شده یا تسویه کردند، واریز شد.
وی یادآور شد: این بازنشستگان پیش از این سهم الشرکه 
خود را دریافت و مبلغ فعلی صرفا سود دوره بیست و 

پنجم و متعلق به سال مالی ۹۸ است.
می توانند  نیز  شاغل  فرهنگیان  که  این  بیان  با  وی 
با مراجعه به وب سایت صندوق ذخیره فرهنگان و در 
قسمت صورت وضعیت اعضا، سود سال مالی ۹۸ را که 
به حساب آن ها منظور شده است، مشاهده کنند، ادامه 
داد: همچنین بیش از۱۰ میلیارد تومان از سود سال مالی 
۱۳۹۸ به حساب فرهنگیان بازنشسته ای منظور شده است 
که به عضویت خود در صندوق ادامه داده اند تا از افزایش 

حداقل هزار میلیارد تومان سود سالانه در سال های آینده 
برخوردار شوند.

رئیس هیات امنای صندوق ذخیره فرهنگیان تاکید کرد: 
چشم انداز سودآوری این صندوق نشان می دهد، همان 
طور که در چهار سال گذشته سودآوری صندوق از۲۴۰ 
میلیارد تومان در سال ۱۳۹۵ به هزار و ۱۰۰ میلیارد تومان 
در سال گذشته رسیده است، برای سال مالی منتهی به 
۳۱ شهریور ۱۳۹۹ سودآوری۳۵۰۰ میلیارد تومانی می رسد.
حاجی میرزایی همچنین گفت: در همین حال با افتتاح 
مجتمع پتروشیمی کیمیای پارس خاورمیانه با حضور 
سایر  از  بهره برداری  و  مرداد ۱۳۹۹  در  جمهوری  رئیس 
روند سودآوری  بهبود  و  پتروشیمی موسسه  طرح های 
شرکت های تابعه، شاهد افزایش سودآوری سالانه هزار 

میلیارد تومانی خواهیم بود.
وی تصریح کرد: هرچه میزان مشارکت فرهنگیان تا پنج 
درصد از حقوقشان بیشتر باشد، به همان نسبت از سهم 
دولت و سودآوری موسسه منتفع خواهند شد، از این رو 
علاوه بر عضویت حدود ۸۵ درصدی فرهنگیان در صندوق، 
تاکنون نیمی از اعضا میزان واریزی خود را تا ۵ درصد 

افزایش داده اند.

خبر اول

»وزیر آموزش و پرورش«:

۱۳۸ میلیارد تومان سود صندوق ذخیره فرهنگیان به حساب بازنشستگان واریز شد

شمار بهبودیافتگان کرونا به 335 هزار و 572 تن رسید

سازمان تامین اجتماعی ۴ هزار نفر استخدام می کند

سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: 
با فوت ۱۱۷ بیمار کرونای دیگر در ۲۴ ساعت گذشته، 
شمار جانباختگان بیماری کووید۱۹ در کشور به ۲۲ هزار 
و ۴۱۰ نفر رسید و ۲۸ استان در وضعیت قرمز یا هشدار 
کرونا قرار دارند و خوشبختانه تاکنون 335 هزار و 572 
نفر از بیماران، بهبود یافته و از بیمارستان ها ترخیص 

شده اند.
سیما سادات لاری روز گذشته درباره آخرین آمار مبتلایان 
قطعی به ویروس کرونا در کشور و موارد فوت ناشی از 
این ویروس افزود: تا دیروز و بر اساس معیارهای قطعی 
تشخیصی، دو هزار و ۱۵۲ بیمار جدید مبتلا به کووید۱۹ 
در کشور شناسایی شد و هزار و ۱۱۶ نفر بستری شدند. با 
این حساب، مجموع بیماران کووید۱۹ در کشور به ۳۸۸ 

هزار و ۸۱۰ نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: خوشبختانه تاکنون ۳۳۵ 
هزار و ۵۷۲ نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها 
ترخیص شده اند. همچنین ۳۷۳۳ نفر از بیماران مبتلا 
به کووید۱۹ در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت 
قرار دارند و تاکنون سه میلیون و ۴۰۶ هزار و ۵۵ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
لاری با اعلام اینکه ۱۳ استان کشور در وضعیت قرمز و 

۱۵ استان در وضعیت هشدار هستند، افزود: بر اساس 
تهران،  های  استان  کشور،  در  کرونا  اطلاعات  آخرین 
مازندران، گیلان، قم، اصفهان، خراسان رضوی، آذربایجان 
شرقی، کرمان، خراسان شمالی، سمنان، یزد، زنجان و 
قزوین در وضعیت قرمز قرار دارند. همچنین استان های 
آذربایجان غربی، البرز، فارس، لرستان، هرمزگان، اردبیل، 
بوشهر، کرمانشاه، کهگیلویه و بویراحمد، خراسان جنوبی، 
مرکزی، ایلام، چهارمحال و بختیاری، گلستان و خوزستان 

در وضعیت هشدار قرار دارند.
وی با اشاره به وضعیت شیوع کرونا در استان لرستان 
گفت: این استان اسفند ۹۸ شاهد یک خیز اپیدمی کرونا 
و یک خیز شدیدتر در فروردین بود واز اوایل خرداد مجددا 
شیب صعودی ابتلا و بستری کرونا را در این استان 
شاهد بودیم به طوری که اواسط تیر تعداد بستری و 
ابتلا به بیماری کووید۱۹ در این استان به بیشترین میزان 

خود رسید.
و  مردم  همکاری  با  افزود:  بهداشت  وزارت  سخنگوی 
تلاش کادر بهداشتی و درمانی از اواخر تیر نموار کرونا 
در استان لرستان روند کاهشی پیدا کرد اما طی هفته 
های گذشته روند کاهشی این بیماری کندتر شده است.

وی گفت: هم اکنون شهرهای علی گودرز، خرم آباد، 

دلفان و سلسله در استان لرستان در وضعیت قرمز و 
شهرهای ازنا، بروجرد، پل دختر، درود و کوهدشت در 
وضعیت زرد و هشدار بالاتر از متوسط کرونا قرار دارند. 
میزان متوسط فوت روزانه این بیماری نیز در استان 

لرستان ۲.۳ درصد است.
لاری افزود: میزان متوسط استفاده از ماسک در سازمان 
ها و ادارات دولتی لرستان ۷۶ درصد و در پاساژها ۵۱ 
درصد است. همچنین میزان استفاده از ماسک در وسایل 
نقلیه این استان ۷۰ درصد و مراکز صنفی و عمومی ۸۲ 
درصد است،  البته ۹۹ درصد کارمندان ادارات و سازمان 
های دولتی لرستان از ماسک استفاده می کنند. میزان 
استفاده ماسک توسط متصدیان مراکز صنفی این استان 

نیز ۸۰ درصد است.
وی ادامه داد: امیدواریم با رعایت بیشتر پروتکل های 
بهداشتی مردم استان لرستان در هفته های آینده شاهد 
خروچ شهرهای این استان از وضعیت قرمز و هشدار 
باشیم و امیدواریم در کل کشور با همکاری همگانی 
مردم در رعایت اصول سه گانه بهداشتی شامل شست 
و شوی مداوم دست، رعایت فاصله گذاری فیزیکی ۱.۵ 
تا دو متر و استفاده از ماسک در اماکن عمومی شاهد 

شکست زنجیره انتقال ویروس کرونا در کشور باشیم.

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی از استخدام چهار 
هزار نفر در این سازمان خبر داد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان تأمین 
اجتماعی، مصطفی سالاری در نشست با مدیران ارشد 
این سازمان اظهار داشت: پیرو اخذ مجوز استخدام 
نیرو بر اساس نیازها و ضرورت های سازمان تامین 
اجتماعی با اولویت جذب نخبگان از طریق آزمون، 
سازمان  توسط  آزمون  این  کار،  سابقه  و  مصاحبه 
سنجش آموزش، روز جمعه ۲۱ شهریور ماه به طور 

همزمان در سراسر کشور برگزار خواهد شد.

در  نیرو  هزار  چهار  جذب  فرصت  به  اشاره  با  وی 
بخش های اعلام شده سازمان تامین اجتماعی، طبق 
جزییات مندرج در دفترچه رسمی آزمون خاطرنشان 
کرد: علیرغم اطلاع رسانی گسترده در این رابطه و به 
منظور فراهم کردن فرصت برای همه علاقه مندان، 

مهلت ثبت نام این آزمون یک مرحله نیز تمدید شد.
افزود: علاوه بر درگاه های مرسوم و رسمی  سالاری 
سامانه ۱۴۲۰  سازمان سنجش،  طریق  از  شده  ارائه 
به  پاسخگویی  آماده  هم  اجتماعی  تامین  سازمان 

سئوالات داوطلبان آزمون استخدامی است.

وی همچنین با اشاره به دستاوردهای تاثیرگذار طرح 
استقبال  و   ۱۳۹۸ سال  در  آینده  مدیران  شناسایی 
کارکنان از استمرار طرح مذکور، از برگزاری آزمون کتبی 
دومین مرحله این طرح در روز جمعه ۲۱ شهریور ماه 

در ۳۸ مرکز آزمون در سراسر کشور خبر داد.
به گفته سالاری، معاونت توسعه مدیریت و منابع 
امر  این  متولی  اجتماعی  تامین  سازمان  انسانی 
طور  به  اول  مرحله  همچون  کتبی  آزمون  و  است 
کامل توسط سازمان سنجش آموزش کشور برگزار 

خواهد شد.

5.1 در رامیان؛
گلستان باز هم لرزید

زمین لرزه ۵.۱ ریشتری بامداد گذشته در شرق استان گلستان 
۳۴ مصدوم، خسارت به ۵۰ واحد مسکونی در شهرستان 
را در پی  ارتباطی  راه های  از  رامیان و بسته شدن برخی 
داشت، واقعه ای که بلافاصله پس از آن عملیات امدادرسانی 
در منطقه آغاز و اعلام شد که خسارت زلزله زدگان جبران 

می شود.
مرکز لرزه نگاری کشوری مؤسسۀ ژئوفیزیک دانشگاه تهران 
زمان وقوع زلزله را ساعت ۲ و ۴ دقیقه و ۲۴ ثانیه بامداد و 
عمق آن را در ۹ کیلومتری زمین در سه کیلومتری »رامیان«، 
۹ کیلومتری »آزادشهر« و ۱۰ کیلومتری »خان ببین« اعلام 

کرد.
 ۷۵ فاصله  به  گلستان  مرکز  گرگان  در  لرزه  زمین  این 
کیلومتری رامیان و حتی شهرهای غرب استان و ساحلی 
دریای خزر هم احساس شد و در پی وقوع آن مردم شهرهای 
شرق استان که در نزدیکی کانون اصلی بودند، وحشت زده 

به خیابان ها آمدند و شب را بیرون از منازل سپری کردند.
به گفته رئیس سازمان امداد و نجات جمعیت هلال احمر، با 
کسب خبر وقوع این زمین لرزه در منطقه یاد شده بلافاصله 
ستاد بحران در مرکز کنترل و هماهنگی عملیات سازمان 
امداد و نجات جمعیت هلال احمر تشکیل شد و با صدور 
دستور ستادی به جمعیت هلال احمر استان گلستان، دستور 
اعزام ۲ دستگاه آمبولانس، ٦ دستگاه خودروی کمک دار، 
یک دستگاه موتور آمبولانس از نزدیکترین پایگاه های امداد 

و نجات به کانون زلزله صادر شد.

زمین لرزه ای با 34 مصدوم

بر اثر زمین لرزه رامیان، ۳۴ نفر مصدوم شدند که به 
گفته مجتبی خالدی سخنگوی سازمان اورژانس کشور، 
از این تعداد برای ۱۷ نفر درمان سرپایی در محل انجام 
شد اغلب افراد مصدوم، به سبب ترس و اضطراب ناشی 
از زلزله و هنگام خارج شدن از منزل دچار مصدومیت 

شدند.

خسارت  به ۵۰ واحد مسکونی در رامیان

بررسی دقیق آخرین  برای  ارزیاب  در حالی که گروه های 
وضعیت عواقب  زلزله و ۱۶ گروه امدادی هلال احمر نیز 
برای ارائه خدمات به مردم زلزله زده در محل مستقر هستند، 
حمید رضا چوبداری فرماندار رامیان در شرق گلستان گفت 
که براساس آخرین برآوردها، زمین لرزه بامداد امروز  به ۵۰ 
واحد مسکونی غیرمقاوم مناطق روستایی این شهرستان از 

۱۰ تا ۱۰۰ درصد دچار خسارت وارد کرد.
فرماندار رامیان همچنین با بیان اینکه روستاهای »قورچای، 
ویرو، الهادی، کشکک و پاقلعه« بیشترین خسارت را در زلزله 
بامداد امروز دیدند، گفت: همه مناطق مسکونی روستاهای 
جبران  نگران  مردم  و  بیمه هستند  رامیان  مرکزی  بخش 

خسارات و چگونگی ساخت منازل خود نباشند.
چوبداری افزود: جمعیت هلال احمر گلستان نیز در مناطق 
خسارت دیده در حال نصب چادر برای اسکان موقت آسیب 

دیدگان و توزیع مواد غذایی مورد نیاز است.

خسارت زلزله زدگان رامیان جبران می شود

استاندار  عمرانی  امور  هماهنگی  معاون  حال،  همین  در 
با تاکید بر تداوم امدادرسانی به مناطق زلزله زده  گلستان 
رامیان، اعلام کرد که خسارت وارده به آسیب دیدگان این 
حادثه با پرداخت کمک بلاعوض و تسهیلات بانکی جبران 

می شود.
به بیان میرمحمد غراوی، کارشناسان می گویند زلزله 
بامداد امروز پس لرزه هایی خواهد داشت که یکی از آن 
ها با قدرت ۳.۱ ریشتر ساعت ۱۰ و ۲۳ دقیقه امروز رخ 
داد که در این شرایط مردم و دستگاه های خدمات رسان 
و امدادی باید آمادگی لازم را برای مقابله با این پس 

لرزه ها داشته باشند.

سراسری

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید بهرام بابا را گرامی می دارد

کرونا در ایران

تامین اجتماعی
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اجتماعی

نظام  گفت:  پزشکی  آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر 
گذشته،  در  پیشگیری  به  بی توجهی  دلیل  به  سلامت 
مشکلات ناشی از هزینه ها را تحمل می کند و طرح هایی 
مثل پیشگیری از فشار خون و مشوق های بیمه ای و 
پرداختن به بیماری های غیرواگیر، حرکت موثری در نظام 

سلامت محسوب می شوند.
روز  نمکی  سعید  ایرنا،  سلامت  خبرنگار  گزارش  به 
بیمه ای  افتتاحیه طرح مشوق های  دوشنبه در مراسم 
جهت خدمات پیشگیرانه و مراقبت های ارتقای سلامت 
از یکی  امروز  افزود:  برگزار شد،  بهداشت  وزارت  در  که 
از  از طرح های پیش رو در صنعت بیمه کشور و یکی 
مهم ترین حرکت های سلامت محور و پیشگیری محور 

رونمایی می شود.
وی ادامه داد: حرکت های کیفی مثل پرونده الکترونیک 
سلامت و دورا پزشکی در نظام سلامت آغاز شده است. 

این حرکت خردمندانه که در سازمان بیمه سلامت شکل 
گرفته نیز برای اولین بار در کشور اجرایی می شود.

نمکی بیان کرد: یکی از دلواپسی های من در زمانی که در 
سازمان برنامه و بودجه بودم، بی برنامه بودن سازمان های 
بیمه گر بود. این که چرا باید هر روز شاهد افزایش بی 
رویه هزینه های بیمه سلامت باشیم و چرا یک سازمان 
بیمه گر نباید به بحث پیشگیری و کاهش هزینه های 

بیماری بپردازد.
وی اظهار کرد: راه دیگری که باید بپیماییم، هزینه های 
مغفول  گر  بیمه  در سازمان های  که  است  توان بخشی 
مانده است. یکی از آرزوهای من این بود که در سازمان 
توان بخشی  هزینه های  و  پیشگیری  به  سلامت  بیمه 

بپردازیم.
وزیر بهداشت گفت: بدون پرداختن به ارتقای کیفیت، 
با توسعه کمی راهی به جایی نمی بریم. خود مراقبتی 

یکی از اهداف طرح »هر خانه، یک پایگاه سلامت« است.
نمکی بیان کرد: این طرح یکی از کیفی ترین طرح های 
نظام سلامت است. امیدواریم در ماه های آینده شاهد 

اجرای این طرح در سراسر کشور باشیم.

جامعه و سلامت

»وزیر بهداشت«:

طرح مشوق های بیمه ای حرکتی موثر در نظام سلامت است

»سرپرست سازمان بیمه سلامت«:

نسخه الکترونیکی مبنای اصلی دوراپزشکی است
سرپرست سازمان بیمه سلامت گفت: کرونا به ما آموخت 
که راهی جز استفاده از فناوری اطلاعات نداریم و در این 
دوران که صحبت از دورا پزشکی می شود، باید بدانیم که 

مبنای اصلی آن نسخه الکترونیکی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، طاهر موهبتی روز گذشته 
در مراسم اعطای گواهی های صلاحیت عملکرد نسخه 
الکترونیک که در سازمان بیمه سلامت برگزار شد، افزود: 
نسخه الکترونیکی در حال حاضر در ۷۶ درصد مطب ها 
به صورت آنلاین اجرایی می شود. ۶۰ تا ۷۰ درصد این 
میزان نسخه الکترونیکی و بقیه، استحقاق سنجی است. 
در حال حاضر ۵۰ درصد داروخانه ها با همه مشکلاتی 
که دارند تحت پوشش نسخه پیچی الکترونیک هستند. 
راهنماهای بالینی اکنون کنترل می شود و ۷۳۰ خدمت 
در سامانه تعیین خدمت در حال کنترل است. سامانه 
تایید دارو نیز داروها را کنترل می کند. اگر قاچاق دارو یا 
خرید و فروش غیرقانونی آن به حداقل رسیده به خاطر 
همین سامانه هاست. امروز پایگاه اطلاعات بیمه شدگان 
کشور را داریم که به همت این پایگاه، هر ایرانی یک کد 

ملی و یک دفترچه بیمه خواهد داشت.
وی ادامه داد: این سامانه ها مانند بانک داری الکترونیک 
در مرور زمان بالغ می شوند. البته زمانی که در این بخش 
هزینه می شود، ارزش دارد. تلفن همراه در ابتدا فقط برای 
مکالمه استفاده می شد و امروز کمترین استفاده ما از 
تلفن همراه برای مکالمه است. بسیاری از کارهایی که 
در سه سال اخیر در سازمان بیمه سلامت انجام شده 
در نهایت وظیفه بخش دولتی نیست. زیرا هرچه حضور 
بخش دولتی پر رنگ شود، حضور بخش خصوصی کم 
رنگ می شود. با این حال، باید بتوانیم بازار و محیط 
کسب و کار را فراهم کنیم. بخش خصوصی ظرفیت های 
جدیدی را ایجاد می کند و بخش دولتی باید یاد بگیرد 
که چطور با بخش خصوصی رفتار داشته باشد تا اعتماد 
ایجاد شود، زیرا با شکل گیری این اعتماد می توان به 

حداکثر اولویت ها دسترسی پیدا کرد.
سرپرست سازمان بیمه سلامت اظهار کرد: باید تا پایان 
۱۴۰۰ با کمال افتخار اعلام کنیم که از کاغذ استفاده 
نمی کنیم. تا پایان ۱۳۹۹ استقرار نسخه الکترونیکی در ۸۰ 
درصد مطب ها باید انجام شود. در رسیدگی الکترونیک به 
اسناد بستری هم صد در صد بخش دولتی و خصوصی 

باید پوشش داده شود.
کوروش فرزین معاون بیمه خدمات سلامت سازمان 

بیمه سلامت نیز در این مراسم گفت: آزمایشگاه بیمه 
سلامت در سازمان بیمه سلامت آمادگی دارد که با هر 
نرم افزاری در هر حوزه ای تعامل کند و اکنون ۱۸ نرم 
افزار از این سازمان گواهی صلاحیت دریافت کرده اند. از 
چند ماه گذشته تاکنون با شرکت هایی که نرم افزارهایی 
طراحی کرده اند وارد تعامل شدیم. تکلیف های قانونی در 
مورد نسخه الکترونیک و خدمات غیرحضوری بر عهده 
سازمان بیمه سلامت است. مهم ترین این موارد بحث 
استحقاق سنجی بود. در سال های گذشته اگر نسخه های 
کاغذی پذیرفته می شد، نسخه الکترونیکی نیز به نوعی 
اطلاعات  پاراکلینیک،  و  داروخانه ها  می شد.  ارسال 
نسخه ها را به صورت مکانیزه هم تحویل اداره های کل 

بیمه سلامت می دادند.
وی ادامه داد: سازمان بیمه سلامت مکلف شده بود 
همپوشانی های بیمه ای را هم رفع کند. این موضوع 
در صورتی امکان پذیر بود که تکلیف های سازمان را 
به صورت یکپارچه در هنگام ارائه خدمت انجام بدهد. 
مهم ترین اهداف ما احقاق حقوق شهروندی بود که بیمه 
شدگان بتوانند با کمترین زحمت از خدمات بیمه سلامت 
برخوردار شوند. همچنین خدمات غیرحضوری هم در این 

بستر ارائه شود.
معاون سازمان بیمه سلامت بیان کرد: بر اساس تکلیف 
قانونی وزارت بهداشت و شکل گیری پرونده الکترونیک 
سلامت، همه تراکنش های بیمه ای افراد هم می تواند در 
این بستر نهادینه شود. همچنین سهولت در رسیدگی و 
پرداخت به موقع به مراکز طرف قرارداد هم انجام می شود. 
با اعمال قوانین بیمه ای به صورت آنلاین، رسیدگی اسناد 

از حالت سنتی خارج می شود.
فرزین افزود: میزان همکاری مراکز و موسسه های طرف 
قرارداد در این زمینه اهمیت دارد. در هر تغییر رفتاری، 
ایجاد می شود. یکی  مقاومت ها و کندی در سیستم 
دیگر از چالش های ما، یکپارچه بودن سیستم ها بود. 
مشکل آنلاین بودن، قطعی و کندی اینترنت، جوابگویی 
زیرساخت ها هم یکی دیگر از عمده ترین چالش ها بود. 
همچنین تعامل با سایر نهادها و سازمان های بیمه گر 

نیز در این راستا مهم است.
وی اظهار کرد: تنها هدف اصلی، تولید و ارائه سرویس 
واحد بود و به دنبال طراحی نرم افزاری نبودیم که در 
باشد.  فعال  ارائه خدمت  افزار  نرم  عنوان  به  مطب ها 
پشتیبانی و توسعه این نرم افزار، زمان بردار بود. در نتیجه 

در مطب ها، برای راه اندازی نسخه الکترونیک، نرم افزاری 
تهیه شده و در اختیار مطب ها قرار گرفت. از ابتدا آمادگی 
داشتیم که نرم افزارهای دیگر بتوانند نیازهای مراکز طرف 

قرارداد را برطرف کنند.
بیمه سلامت  بیمه خدمات سلامت سازمان  معاون 
گفت: هیچ یکسو نگری نسبت به نرم افزار خاصی وجود 
ندارد و اگر حجم نرم افزارها افزایش پیدا کند، حتی 
می توانیم این مراحل را به بخش خصوصی هم واگذار 
افزارها  نرم  به  گواهی  و  تاییدیه  ارائه  زمان  تا  کنیم 
تعامل  افزارها  نرم  با  یافته و هرچه سریع تر  کاهش 

مستمر داشته باشیم.

۳۰ پروژه الکترونیک در بیمه سلامت به نتیجه 
رسیده است

بیمه  سازمان  اطلاعات  فناوری  معاون  میلابی  رضا 
سلامت نیز در این مراسم گفت: با استفاده از سازمان 
الکترونیک می توان نظارت مناسبی روی بیمه شده ها و 
رفتارشناسی آنها انجام داد و برای این موضوع باید داده ها 
و اطلاعات درست در اختیار بیمه ها قرار داشته باشد. 
اگر بخواهیم نگاه متعالی تری به بیمه داشته باشیم باید 
اقدامات بیمه را به پیش، حین و پس از خدمت تبدیل 
کنیم. در این صورت به داده هایی نیاز داریم که اگر به 
درستی جمع آوری و تحلیل و رسیدگی نشود، به اهداف 

مورد نظر نمی رسیم.
وی ادامه داد: هدف این است که روی اسناد پزشکی 
بررسی دقیقی داشته باشیم و با استفاده از اصول و 
قواعد بتوانیم مدیریت منطقی روی منابع انجام بدهیم 
تا عدالت در دسترسی به خدمات سلامت اجرایی شود. 
از طرفی باید نیازهای ذینفعان هم شناسایی شده و 
چهارچوب مشخصی داشته باشد. یکی از اصولی که 
باید رعایت شود، جدا کردن لایه تصمیم های راهبری از 

مدیریت است.
معاون فناوری اطلاعات سازمان بیمه سلامت اظهار کرد: 
وقتی سند بخواهد بررسی شود، اول باید مشخص باشد 
که قوانین چیست و سپس بر اساس قوانین، تقبل هزینه 
انجام شود. اطلاعات آن به سامانه مالی می رود و در 
سامانه مالی بر اساس بودجه، تخصیص داده شده و در 
نهایت پرداخت می شود. اگر این زنجیره در نظر گرفته 
شود، می بینیم با یک رسیدگی ساده سروکار نداریم و با 

زنجیره ای از فعالیت ها در ارتباط هستیم.

کرونا جراحی های زیبایی را کاهش داد
همزمان با شروع بیماری کرونا انجام عمل های غیرضروری از جمله جراحی های زیبایی کاهش یافت. 
بابک نیکومرام با اشاره به آغاز اعمال زیبایی از هفته پیش با رعایت پروتکل های بهداشتی در کشور 

گفت: انجام جراحی زیبایی برای افراد دارای بیماری زمینه ای و مشکل قلبی ریسک خطر بالایی دارد.

ندای قلب با طعم اسکناس!
اینجا هوا بس ناجوانمردانه

 سرد است...
باز هم فصل نقل و انتقالات 
و باز هم بازی های بچگانه 
همیشگی، شروع شدن این 
و  استرس  با  همراه  دوران، 
اعصاب خوردی برای هوادار 
برای  لذت  و  پول  و  است 
بازیکن و به »ایجنت های 

دلسوز« فوتبال!
آغاز دوران جا به جایی بازیکنان و نقل و انتقالات در همه 
ی دنیا با فوتبال ما متفاوت است، اینجا عشق و علاقه 
می  زمانی  یک  ندارد،  معنا  دیگر  وفاداری  و  تعصب  یا 
گفتند فلان فرد با استقلال یا پرسپولیس سفید امضا کرد، 
همان فرد در دوران بازی آنقدر متعصب، باغیرت و مردانه 
به میدان می رفت که سر جلوی توپ می گذاشت، اما 
حالا اوضاع قمر در عقرب شده و تنها چیزی که معنا ندارد 
تعصب و وفاداری است و تنها کسانی هم که اصلا برای 

هیچکس اهمیت ندارند هواداران هستند.
اوضاع آنقدر خراب است، که بازیکنی که فلان تیم توافق 
نمی کند، راه را به راحتی و بعد از گذشت فقط چند دقیقه 
کج می کند و سر از باشگاه رقیب درمی آورد، بعد همان 
ها مصاحبه می کنند و می گویند به ندای قلبمان گوش 
دادیم که با فلان باشگاه قرارداد منعقد کردیم، هفته بعد 
هم در مصاحبه ای از عشق و علاقه خود از دوران کودکی به 
تیم جدیدشان می گویند و یک فصل با احساسات هوادار 
بازی می کنند، در آخر هم در خفا به لطف همان دوستان 
ایجنت! بند فسخ در قرارداد های سنگینشان جا می کنند و 
هر وقت هم پیشنهاد چرب تری رسید، با دلایل مشکلات 
شخصی یا خانوادگی فرار را بر قرار ترجیح می دهند و پست 

خداحافظی می گذارند و هوادار را ولی نعمت می خوانند.
اینجا هوا بس ناجوانمردانه سرد است! به حدی که حرف 
از ماندن و غیرت، همان در حد حرف و سخن باقی مانده 
است، فوتبال ما پر شده از بازیکنان بادی به هر جهت که 
را نمی  تا بوی پول به مشامشان می خورد دیگر کسی 
پروین،  حجازی،  امثال،  برای  دلمان  قدر  چه  شناسند، 
پورحیدری، باقری و فکری ها تنگ شده است، با وجود 

چنین گوهر های نابی فوتبال هم مزه دیگری داشت...

یادداشت

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار
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شهری 92 سال پیش در چنین روزی، ارويل رايت برای نخستين بار در تاريخ، با هواپيمايی كه 
ساخته بود به مدت يك ساعت در آسمان پايگاه ماير در نزديكی شهر واشنگتن پرواز كرد. 

پروازهای قبلی به يك ساعت نمی رسيد.

در چنین روزی!

کرونا، هم فقیر می شناسد هم غنی

و  گرفته  فرا  را  جهان  که  است  مدتی  کرونا  ویروس 
کشورهای زیادی با آن دست به گریبان هستند. ویروسی 
که از آغازین لحظاتِ پدیدار شدن، معماهای بسیاری را 
همراه خود داشته است. ویروسی با قدرت شیوع عجیب و 

با علائم مختلف و متفاوت یا گاه بدون علائم مشخص.
هرچند گمانه زنی های بسیاری راجع به منشأ ویروس بیان 
شده به نظر می رسد ریشه های پدید آمدنِ این ویروس 
به طور دقیق مشخص نیست و درمان و داروی قطعی و 
حتمی  نیز برای این بیماری کشف نشده است. با این حال 
بسیار سخت است اگر بپذیریم مسائل سیاسی و اقتصادی 
در به وجودآمدنِ این ویروس و قلمروی شیوع آن بی تاثیر 
بوده و خفاش را یکه عامل ایجاد این بیماری بدانیم ؛ این 

یک نکته ی اساسی و قابل تامل درباره ی کروناست.
نکته ی بعدی در ارتباط با این ویروس میزان فراگیری آن 
است. قدرت، سرعت و فراگیری بالای ابتلا به این بیماری، 
تفسیر عمومی خاصی از این بیماری را سبب شد که در 
روزهای گذشته، به کرات برخی از مدیرانِ کشورهای درگیر 
آن را تکرار کرده اند:»این بیماری فقیر و غنی نمی شناسد«.

اما آیا واقعا چنین است؟ انگار، کوید ۱۹ ویروسی است که 
دائما فرم خود را به روز می کند تا آنتی ویروس مشخصی 
برای آن پیدا نشود. همین موضوع سبب شده دانشمندان 
این  درمان  برای  داروی مشخص  یک  هنوز  پزشکان  و 
بیماری پیدا نکنند و پیشگیری از ابتلا بهترین راهکار 

مقابله با آن باشد.
اما اقتضائات یک پیشگیری درست و برنامه ریزی شده 
چیست؟ برای پیشگیری از ابتلا، در وهله ی اول نیاز به 
عدم  حضور در فضاهای شهری و به تعبیری قرنطینه ی 
خانگی است. استفاده از دستکش، ماسک، الکل و شستن 
دست ها در اولویت بعدی است. این یک بسته ی جامع 
پیشگیرانه است که این روزها، دولت ها و سازمان جهانی 
بهداشت بر آن تاکید ویژه  دارند. سهم یک کارگر از این 
تمهیدات بهداشتی چه می تواند باشد؟ سهم یک کارگر 
فقط گوش دادن به این توصیه است که:»۲۰ ثانیه دستان 

خود را با آب و صابون بشویید«
سهم سرمایه داران چیست؟ سهم مسئولان چه طور؟ به 
نظر می رسد سرمایه داران و برخورداران، صاحبان اصلی 
کار و بدن کارگران هستند. آن ها مانند کارگران، نیاز به 
تلاش و سخت کوشی برای احیا و ابقای زندگی خود 
ندارند. از این مجوز برخوردارند که به راحتی یک ماه خانه 

بمانند، سر کار نروند و در آغوش گرم خانواده روزگار 
بگذرانند. در مورد مسئولان هم که وضعیت مشخص 
بیمارستا ن های  از  ولادیمیر پوتین  اخیرِ  بازدید  است؛ 
روسیه با آن میزان تجهیزاتی که استفاده کرده بود، گواه 
بسیاری مسائل بود؛ تجهیزاتی که مخصوص دفاع در 
برابر بمب های شیمیایی است. اما وضعیت در مورد 

کارگران کاملا متفاوت است.
در بحرانی ترین روزهای کرونایی، کارگران حتی یک روز هم 
تعطیل نمی شوند. مدیران برخی  از شرکت ها و کارخانه ها 
حتی اجازه ی مرخصی با حقوق و یا بدون حقوق هم 
اگر  روزها  این  در  به تعبیر دیگر،  به کارگران نمی دهند. 
کارگران بخواهند خود را قرنطینه کنند و سر شغل خود 
حاضر نشوند، ممکن است از کار بیکار شوند. روزهایی که 
مدارس تعطیل شده اند؛ دانشگاه ها تعطیل شده اند؛ و حتی 
مجلس شورای اسلامی هم تعطیل شده و جلسات ستاد 
ملی مبارزه با کرونا نیز از منزل و به صورت آنلاین برگزار 
می شود؛ کارگر باید راس ساعت برای کارکردن در محل کار 
خود حاضر شود. چرا که اراده و اختیار او در دست شخصی 
دیگر است؛ در اختیار سرمایه داری است که او را خریداری 

کرده و هر روز، او را برای کار روز بعد بازتولید می کند.
در این روزها به کرات برخورداران و سلبریتی ها و افرادی از 
این دست، از مردم درخواست می کنند تا در خانه بمانند. 
سوال اینجاست که کارگران و نیازمندان چگونه در خانه 
بمانند زمانی که مدیران و صاحبان  کار، اجازه ی مرخصی 
نمی دهند؟  آن ها  به  را  حقوق  بدون    حتی  یا  حقوق  با  
چگونه در خانه بمانند زمانی که اجاره ی منزل در شرایط 
عادی هم، بخش عمده ای از حقوق ماهیانه ی آن ها را 
به خود اختصاص می دهد؛ بدون کار و درآمد، این پول 
از کدام منبع تهیه شود؟ دولت مثل همیشه از قوانین 
بازار و رابطه ی میان سرمایه دار و کارگر حمایت می کند 
و هیچ تمهید خاصی نمی اندیشد یا به تعبیر درست تر، 
نمی خواهد که بیاندیشد. آیا کارگر دوست ندارد در خانه 
قرنطینه شود؟ حتی اگر همه و همه هم قرنطینه شوند 
شود،  فراهم  نیز  کارگران  درخانه ماندن  برای  شرایط  و 
قرنطینه ی سرمایه داران و برخورداران با قرنطینه کارگران و 

ضعفا یکسان است؟
هرجور که بخوانید شرایط نابرابر است. نابرابری، محصول 
درون ماندگار نظام سرمایه داری است؛ شرایط، نابرابر است 
حتی در شانس ابتلا به بیماری کرونا که آن هم متاثر 
از جایگاه ما در نظام سرمایه داری است؛ شرایط، نابرابر 
است حتی در کیفیت زندگی دوران قرنطینه ی خانگی 
نشات گرفته از ویروس کرونا؛ و این، درون ماندگار نظام 

سرمایه داری است.
کرونا،  بیماری  که  عزیزانی  همه  به:  تقدیم  متن  این 
استاد،  دانشجو،  کارمند،  کارگر،  از  گرفت.  را  جان شان 
فقیر و غنی تا پرستاران و پزشکانی که در این دوران، 
سختی های بسیاری را متحمل شده اند؛ و البته استاد 

فریبرز رئیس دانای بزرگ.

محیط زیستدیدگاه

تعاون

تشکل های محیط زیستی باید توانمند شوند

بهبود روند ساختمانیِ کشور در ماه مرداد

یک فوریت طرح اصلاح رویه های فعالیت خدمات شهری تصویب شد

مدیرکل محیط زیست و توسعه پایدار شهرداری تهران بر 
ضرورت توانمند سازی تشکل های مردم نهاد محیط زیستی 
تخصصی،  ساختاری،  توانمندسازی  گفت:  و  کرد  تاکید 
اطلاعاتی و مدیریت منابع نهادهای مردمی محیط زیست 
منجر به توانمندسازی مردم و ارتقای فرهنگ حفاظت محیط 

زیست در بین آحاد جامعه می شود.
بازدید  ضمن  انصاری  شینا  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
از پروژه های زیست محیطی، در نشست مشترک با سید 
حمید موسوی؛  شهردار منطقه یک  از روند وضعیت زیست 
توسعه  گفت:  و  کرد  حاصل  اطلاع  منطقه  این  محیطی 
تجدیدپذیر  انرژی های  و سایت  نیروگاه های خورشیدی 
اقدام موثری است که در منطقه یک به صورت گسترده 

انجام شده است.
او با تاکید بر بر لزوم بهینه سازی مصرف انرژی اظهارکرد: 
شهرداری تهران به عنوان اصلی ترین ارگان مدیریت شهری 
و با توجه به اینکه ساختمان های فراوانی را در اختیاردارد 
که مصرف انرژی، هزینه های هنگفتی را به این مجموعه 
تحمیل کرده است، می تواند با اجرای طرح های جامع در 
زمینه بهینه سازی مصرف انرژی شامل تدوین دستورالعمل 
در  گاز(  برق،  )آب،  منابع  مصرف  سازی  بهینه  اجرایی 
ساختمان های شهرداری تهران و اجرای راهکارهای موثر، در 
کاهش هزینه های اقتصادی و ارتقای کیفیت محیط زیست 

شهری اقدام کند.
بهینه سازی  اقدامات مثبت درجهت  به  اشاره  با  انصاری 
ساختمان  در  انشعابات  مصرف  کاهش  و  انرژی  مصرف 

های شهرداری این منطقه گفت: بر اساس مصوبه شورای 
اسلامی شهر، شهرداری تهران ملزم به صرفه جویی ۱۰ درصد 

در مصرف انرژی است.

ساختمانی در مردادماه خبر می دهد.
به گزارش »دنیای هوادار«، بر اساس این گزارش که از سوی 
اتاق تعاون ایران منتشر شده است، میزان فعالیت های تولید 
یا ارائه خدمات ساختمانی نسبت به ماه قبل روند تقریبا ثابتی 
داشت. با توجه به نزدیکی به شهریور و انتظار رونق برخی 
فعالیت های ساختمانی در این ماه طبق روال سنوات گذشته، 
میزان سفارشات جدید افزایش یافت، لذا مواد اولیه بیشتری 
نیز خریداری شد و سرعت انجام سفارشات نیز کمی بیشتر 
شد. میزان فروش نیز روند رو به رشد یافت و میزان به کارگیری 
نیروی انسانی نیز اندکی افزایش یافت. قیمت خرید مواد اولیه 
در مصالح عمده ساختمانی اوایل ماه افزایش و سپس اندکی 

کاهش یافت.
بنابر اظهار برخی فعالان، قیمت مواداولیه در مجموع نسبت 
به ماه قبل روند با ثباتی داشت اما برخی دیگر معتقد بودند 
افزایشی داشته  با ماه گذشته روند  قیمت ها در مقایسه 
است، اما به طور کلی عدد شامخ )شاخص مدیران خرید( 
کمتری نسبت به ماه گذشته برای این مولفه به ثبت رسید 
)که نشان می دهد نسبت تعداد موارد اعلام شده افزایش 
قیمت به کل پاسخ دهندگان، در مرداد از تیر ماه اندکی 

کمتر بوده است(.

به دلیل موجود نبودن برخی مواد اولیه در بازار یا عدم فروش 
به دلیل نوسانات قیمت، میزان کارهای معوق و ناتمام کمی 
افزایش یافت. صادرات که در ماه های گذشته با چالش های 
زیادی مواجه بود این ماه کمی در جهت بهبود پیش رفت، 
هرچند بنا بر اظهار برخی از فعالان این حوزه قیمت مواد اولیه 
نسبت به ماه قبل روند افزایشی داشت و آن ها متناسب با 
افزایش قیمت ها ناچار به افزایش قیمت فروش خود شدند، اما 
به دلیل کاهش قدرت خرید، در مجموع قیمت فروش نسبت 
به ماه گذشته روند افزایشی نداشت و عدد شامخ کمتری را 

نسبت به ماه قبل ثبت کرد.
مصرف حامل های انرژی نیز در این بازه زمانی تغییر چندانی 
نداشت. با توجه به افزایش سفارشات و دیگر شرایط موجود، در 
مجموع فعالان این حوزه نسبت به بهبود فعالیت های کسب 
و کار خود در شهریور ماه ابراز امیدواری کردند. یادآور می شود، 
صنعت ساختمان بر اساس استاندارد بین المللی طبقه بندی 
کلیه فعالیت های اقتصادی )ISIC(، به سه گروه اصلی ساخت 
بنا، مهندسی عمران و فعالیت های ساخت و ساز تخصصی 
ساختمان دسته بندی می شود. در یک تقسیم بندی دیگر، 
بخش ساختمان شامل دو بخش کلی مسکونی و غیرمسکونی 

)تجاری و عمرانی( است.

امیر قاسمی

 دانشجوی کارشناسی ارشد 
برنامه ریزی منطقه ای
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اقتصادی
شاخص بورس منفی شد

شاخص کل در بازار بورس روز گذشته )دوشنبه( ۴۰ هزار و ۵۷۰ واحد افت داشت که در نهایت این شاخص به رقم 
یک میلیون و ۶۰۷ هزار واحد رسید. همچنین شاخص کل )هم وزن( با چهار هزار و ۹۴۸ واحد کاهش به ۴۳۶ هزار و 

۸۴۵ واحد و شاخص قیمت )هم وزن( با سه هزار و ۲۴۴ واحد افت به ۲۸۶ هزار و ۴۰۲ واحد رسیدند. 

اشتباهات مرگبار در
 استراتژی دیجیتال )1(

که  است  این  تلخ  واقعیت 
آن قدر که بازاریاب ها، اعضای 
حسابرسان  و  هیات مدیره 
به  می کنند،  فکر  شرکت ها 
همراه داشتن »توجه« عمومی، 
به خودی خود موضوع باارزشی 
نیست. نه فقط به خاطر اینکه 
»توجه عمومی« می تواند به 
دلایل مثبت یا منفی، مثل تحسین و سرزنش، باشد. مساله 
پایه ی  یک  عمومی،  »توجه«  داشتن  که  است  این  اصلی 
بدون ثبات و لرزان برای طرح کسب و کار یک شرکت است، 
چه برسد به اینکه مبنایی برای خود آن کسب و کار قرار بگیرد. 
در نتیجه داشتن توجه عمومی، بدون برقراربودن رابطه بین 
مشتریان و آن کسب و کار، مثل داشتن درآمدِ بدون سود است! 

یک سرمایه  گذاری باطل!
و  کار  و  کسب  رهبران  سازمان ها،  مدیرعاملان  از  بسیاری 
دانشجویان رشته ی بازاریابی مدرن با وسواس می پرسند:»چگونه 
مردم را به مشتریانی وفادار تبدیل کنیم؟« و معمولا در همان 
لحظه )بیایید برای چند لحظه ی دردناک با یکدیگر صادق باشیم( 
خیلی شاد و خوشحال سرگرم توطئه چینی برای فرصتی جهت 
خیانت به آن مشتریان هستند؛ - قیمت ها را مخفی کنید! اگر 
جا دارد کیفیت را پایین بیاورید! چرا تا وقتی می شود محصولی 

»شبیه پنیر« را به مشتری فروخت، به او »پنیر« بفروشیم؟
بیشتر مدل های کسب و کار دیجیتال، چیزی مشابه همین 
موارد فریب کارانه هستند: اطلاعات مشتریان را تعقیب کنید! 
شروط و تعهدات شرکت خود را جوری بنویسید که مشتریان 
متوجه منظورتان نشوند! چرا تا وقتی می شود مشتری را به 
استفاده از هشتگ وادار ساخت )فریب داد!( برای شناختن او و 

سلایقش  وقت بگذاریم؟
و  کار  و  کسب  رهبران  برای  که  سؤالی  اما،  واقعی  سؤال 
سازمان های امروزی مهم است، این نیست که:»چگونه با فریب 
یا اجبار، مشتریان را وادار به وفادار بودن کنیم؟«. پرسش اصلی 
این است:»ما چقدر به مشتریانمان وفادار هستیم؟ آیا ما واقعاً 
به مشتریان اهمیت می دهیم؟«.  نه بعنوان مشتریان هدف یا 
طرفداران کسب و کار شما، بلکه بعنوان یک انسان، چقدر به 
آن ها اهمیت می دهید؟ چیزی که هر سازمانی قبل از طراحی 
استراتژی دیجیتال خود به آن احتیاج دارد، و چیزی که هر رهبر 
کسب و کار باید آن را به اجرا بگذارد، یک استراتژی انسانی است.

اگر می خواهید برای مردم مهم باشید، باید چیزی بیش از 
توجهات لحظه ای و بی ثبات و هیجانی و زودگذر آن ها را جلب 
کنید. باید به مشتریان کمک کنید تا به سمت آن آدمی که 
دوست داشتند به آن تبدیل شوند رشد کنند. زمانی که شما این 
کارها را برای مشتریان انجام دهید، آن وقت شاید، شاید، آن ها به 
شما پاداش بدهند! پاداشی بیش از یک توجه معمولی و خشک 
و خالی. یک احترام ماندگار؛ یک اعتماد بادوام و حق شناسی 
فناناپذیر. این ها پاداش مشتریان به شما بعد از توجه واقعی 
شما به آن ها خواهد بود. اکنون، در این یادداشت )دو قسمتی( 
مروری خواهیم داشت بر چهار اشتباه مرگبار در استراتژی 

دیجیتال کسب و کارها:

به جای آموزش مشتریان، آن ها را قلقلک دادن!

به دست آوردن کلیک بیشتر با قلقلک دادن مشتریان و تحریک 
آن ها به کلیک بر روی یک عکس یا یک لینک، از عکس های 
ستاره های هالیوود گرفته تا لیست بانمک ترین حیوانات، کار 
آسانی است. حتی می تواند در یک روز کسالت آور، لحظه ای 
برای فرار از واقعیت ایجاد کند. اما این کار به هیچکس کمکی 
نخواهد کرد. برای کمک به مشتریان، باید برای آن ها مطالب 
پربار و آموزنده داشته  باشید. منظور از مطالب آموزنده ارائه ی 
نیست!  فلان محصول«  »منافع  درباره   نطق های کسالت بار 
بلکه هدف کمک به مشتریان برای به دست آوردن توانایی ها 
و افزایش مهارت هایی است که به بهتر ساختن زندگی آن ها 

کمک خواهد کرد.

روز گذشته؛
نرخ رسمی ۲۰ ارزکاهش یافت

بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران، روز گذشته )دوشنبه( 
نرخ رسمی ۴۷ ارز عمده را اعلام کرد که براین اساس نرخ 
۲۰ ارزکاهش یافت، ۱۷ ارز با افزایش قیمت همراه شد و نرخ 

۱۰ ارز هم ثابت ماند.
)هفدهم  دیروز  اساس  براین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شهریور( هر دلار آمریکا نسبت به روزهای گذشته تغییری 
نداشت و ۴۲ هزار ریال قیمت خورد. هر پوند انگلیس به 
قیمت ۵۵ هزار و ۶۱۰ ریال و هر یورو نیز ۴۹ هزار و ۷۰۵ 

ریال اعلام شد.
همچنین در تابلوی بانک مرکزی، هر فرانک سوئیس ۴۵ 
هزار و ۹۳۶ ریال، کرون سوئد ۴ هزار و ۸۰۵ ریال، کرون 
نروژ ۴ هزار و ۷۱۱ ریال، کرون دانمارک ۶ هزار و ۶۸۱ ریال، 
روپیه هند ۵۷۴ ریال، درهم امارات متحده عربی ۱۱ هزار و 
۴۳۷ ریال، دینار کویت ۱۳۷ هزار و ۲۲۸ ریال، یکصد روپیه 
پاکستان ۲۵ هزار و ۳۲۶ ریال، یکصد ین ژاپن ۳۹ هزار و 
۵۱۷ ریال، دلار هنگ  کنگ ۵ هزار و ۴۲۰ ریال، ریال عمان ۱۰۹ 

هزار و ۲۳۳ ریال قیمت خورد.
دلار  ۱۰۸ ریال،  و  هزار   ۳۲ کانادا  دلار  نرخ  این،  بر  علاوه 
نیوزیلند ۲۸ هزار و ۱۸۲ ریال، راند آفریقای جنوبی ۲ هزار و 
۵۳۲ ریال، لیر ترکیه ۵ هزار و ۶۴۹ ریال، روبل روسیه ۵۵۸ 
ریال، ریال قطر ۱۱ هزار و ۵۳۹ ریال، یکصد دینار عراق ۳ هزار 
و ۵۳۱ ریال، لیر سوریه ۸۳ ریال، دلار استرالیا ۳۰ هزار و ۵۹۴ 
ریال، ریال سعودی ۱۱ هزار و ۲۰۰ ریال، دینار بحرین ۱۱۱ هزار 
و ۷۰۲ ریال، دلار سنگاپور ۳۰ هزار و ۷۷۳ ریال، یکصد تاکای 
بنگلادش ۴۹ هزار و ۵۴۰ ریال، ده روپیه سریلانکا ۲ هزار و 
۲۶۷ ریال، کیات میانمار ۳۲ ریال،  یکصد روپیه نپال ۳۵ 
هزار و ۶۶۸ ریال، یکصد درام ارمنستان ۸ هزار و ۷۲۱ ریال، 

دینار لیبی ۳۰ هزار و ۸۱۴ ریال تعیین شد.
دیروز نرخ یوان چین ۶ هزار و ۱۵۰ ریال، یکصد بات تایلند 
و ۱۲۱ ریال،  هزار   ۱۰ مالزی  رینگیت  هزار ۹۵۱ ریال،   ۱۳۳
یک هزار وون کره جنوبی ۳۵ هزار و ۳۸۹ ریال، دینار اردن 
۵۹ هزار و ۲۳۹ یال، یکصد تنگه قزاقستان ۹هزار و ۹۷۱ 
ریال، لاری گرجستان ۱۳ هزار و ۶۴۳ ریال، یک هزار روپیه 
اندونزی ۲ هزار و ۸۴۸  ریال، افغانی ۵۴۹ ریال، روبل جدید 
بلاروس ۱۵ هزار ۹۱۳ ریال، منات آذربایجان ۲۴ هزار و ۷۲۱ 
ریال، یکصد پزوی فیلیپین ۸۶ هزار و ۳۹۸ ریال، سامانی 
تاجیکستان ۴ هزار  و ۰۸۲ ریال، بولیوار جدید ونزوئلا ۴ 
هزار و ۲۰۶ ریال،  منات جدید ترکمنستان ۱۲ هزار  ریال 

ارزش گذاری شد.

حقوق بازنشستگان نظام بانکی با 
شاغلین همسان سازی می شود

با  بازنشستگان  حقوق  درصدی   ۹۰ همسان سازی  مجوز 
شاغلین با تصویب صندوق بازنشستگی بانک ها صادر شد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از صندوق بازنشستگی 
بانک ها، در نشست هیات امناء این صندوق که در وزارت 
امور اقتصادی و دارایی برگزار شد، وضعیت بازنشستگان و 

مستمری بگیران شبکه بانکی بررسی شد.
طبق مصوبه این نشست، افزایش سهم تعهد نقدی بانک 
ها در جبران »اکچوئری« و سهم کسورات بیمه ای با هدف 

تضمین پایداری آینده صندوق تایید شد.
همچنین با تصویب صندوق بازنشستگی بانک ها، مجوز 
همسان سازی ۹۰ درصدی حقوق بازنشستگان با شاغلین بعد 

از ابلاغ سراسری هیات وزیران صادر شد.
هدف  با  اولیه  بازارهای  در  گذاری  سرمایه  مجوز  صدور 
نحوه  اصلاح  و  ها  گذاری  سرمایه  ارزش افزوده  افزایش 
محاسبه حقوق از کارافتادگان و لحاظ شدن آخرین حقوق 

دریافتی در محاسبه، از جمله مصوبات این نشست بود.

جمهوری  مرکزی  بانک  نوین  های  فناوری  معاون 
اسلامی ایران، از راه اندازی یک تا چند نئوبانک در کشور 
تا سال ۱۴۰۰ خبر داد و گفت: نئوبانک ها شعبه ندارند 
و در آن ها تلاش می شود ارتباط با مردم به صورت 
غیرحضوری باشد و به صورت دیجیتال به مشتریان 

سرویس داده شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، مهران محرمیان روز گذشته 
در رویداد دو روزه مجازی ارایه نیازهای فناورانه حوزه 
امنیت فناوری اطلاعات )افتا( در صندوق نوآوری و 
شکوفایی اظهار داشت: اتوماسیون رباتیک فرآیندها و 
نئوبانک ها از حوزه های جدید فناوری اطلاعات در 
حوزه بانکداری است و در دنیا این کار در حال انجام 

است.
جمهوری  مرکزی  بانک  نوین  های  فناوری  معاون 
اسلامی ایران گفت: نئوپارک ها در ایران بخشی از 
صاحب برند بانک های موجود خواهند بود. یک تحول 
در نظام بانکی کشور باید رخ دهد که هم اکنون در 
حال انجام است. در حال حاضر در این بخش با ایجاد 
کارگروه هایی در بانک مرکزی در حال طراحی هستیم.

وی اظهار داشت: فناوری دیگری که در صنعت مالی 
کاربردهای  است.  بلاکچین  فناوری  داشته،  تاثیر 
بلاکچین بسیار متعدد است. از جمله آن می توان به 
احراز هویت اشاره کرد. این حوزه مهمی است و شرکت 
های دانش بنیان می توانند در شبکه بانکی کشور 

کارهای خوبی در این زمینه انجام دهند.
هنوز در کشور قانونی برای پرداخت رمز ارزها وجود 

ندارد
جمهوری  مرکزی  بانک  نوین  های  فناوری  معاون 
اسلامی ایران با اشاره به اینکه ما در حال حاضر برای 
برای  ارز در کشور قانون داریم، گفت:  استخراج رمز 
مبادله رمز ارزها در صرافی های رمز ارز، هنوز قانونی 
برای پرداخت وجود ندارد و پرداخت رمز ارزها به هیچ 

وجه قابل قبول بانک مرکزی نیست.
وی یادآور شد: این امر در ایران و در ۹۰ درصد کشورهای 
دنیا به دلیل اینکه تهدیدی برای پولی ملی محسوب 

می شود، قابل قبول نیست.
محرمیان یادآور شد: در نظام پرداخت وجه، از نظر تعداد 
تراکنش جزو کشورهای پرتراکنش هستیم و به لحاظ 
تعداد، تراکنش های کشور بالاست. ما به لحاظ تعداد 
بالای تراکنش ها، در سطح رده های اول دنیا هستیم و 
از نظر مبلغی نیز جزو کشورهای با تراکنش مبلغ پایین 
قرار داریم. از نظر تعداد کارتخوان فیزیکی دو برابر نرخ 
جهانی هستیم و حدود هشت و نیم میلیون کارتخوان 

در ایران فعال است.
نظام  در  گفت:  پول  کیف  زمینه  در  همچنین  وی 
پرداخت ها، مقررات کیف پول در کشور مصوب و ابلاغ 

شده است و شرکت ها برای کیف پول نیاز به دریافت 
مجوز از بانک مرکزی ندارند. کیف پول ها باید طی ۶ 
ماه تعامل پذیری داشته باشند. شرکت های کوچک 
نوآور می توانند فناوری جدیدی که مشتری بتواند 

راحت تر با این کیف کار کند، ارایه دهند.
جمهوری  مرکزی  بانک  نوین  های  فناوری  معاون 
اسلامی ایران افزود: یکی از بخش هایی که شرکت 
های دانش بنیان می توانند روی آن کار کنند، بانکداری 
استارتاپ  و  ها  حوزه شرکت  این  فعالان  است.  باز 
ها هستند و می توانند از سرویس های بانکداری و 
ترکیب آن با حوزه های دیگر، حوزه های جدید برای 

ارایه خدمات به مشتریان ارایه کنند.
آمدن  وجود  به  کلید  باز،  بانکداری  شد:  یادآور  وی 
سرویس های جذاب برای مشتریان است. در زمینه 
احراز هویت قوی نیز در حال حاضر سند ایرانی این 
حوزه درحال تدوین است و بعد از انجام، تصویب و 

ابلاغ خواهد شد.
شرکت های دانش بنیان روی بانکداری باز فعالیت کنند

محرمیان گفت: یکی از بخش هایی که شرکت های 
دانش بنیان می توانند در زمینه فناوری های نوین در 

حوزه بانکداری روی آن کار کنند، بانکداری باز است.
جمهوری  مرکزی  بانک  نوین  های  فناوری  معاون 
این حوزه شرکت ها و  افزود: فعالان  ایران  اسلامی 
استارتاپ ها هستند و می توانند از سرویس های 
بانکداری و ترکیب آن با حوزه های دیگر، حوزه های 

جدید برای ارایه خدمات به مشتریان ارایه کنند.
آمدن  وجود  به  کلید  باز  بانکداری  شد:  یادآور  وی 
سرویس های جذاب برای مشتریان است. اصلی ترین 
وظیفه بانک های مرکزی در حوزه پرداخت و تسویه، 

نظارت، سیاست پولی و بانکداری دولت است.
محرمیان بیان کرد: یکی از فناوری های اصلی که ما 
در صنعت بانکی نیاز داریم و در حال حاضر در دنیا از 
آن استفاده می شود، هوش مصنوعی است؛ هر جا 
هوشمندی وارد می شود ما شاهد افزایش سرعت، 
کیفیت سرویس، شناسایی موارد متقلبانه و تخلف و 
کاهش مداخلات انسانی و به دنبال آن کاهش فساد 

هستیم.
وی افزود: هوش مصنوعی از فناوری های نوظهور 
است. در حال حاضر با کمک تیمی از خبرگان دانشگاه 
و صنعت، با وضعیت سنجی از کشور در حال تهیه 
حوزه  در  مصنوعی  هوش  های  توانمندی  اطلس 
بانکداری هستیم تا بتوانیم بخشی از قابلیت های آن 

را در یک افق ۵ ساله محقق کنیم.
محرمیان ادامه داد: بخشی از حمایت های در نظرگرفته 
شده برای این بخش در لایه بسترسازی و توانمندسازی 

است.

دریچه

تا سال 1400؛

تاسیس نئوبانک ها در ایران 

کسب و کار بانک و بیمه

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه
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ورزشی طرح زکات ورزشی در تکواندو اجرا می شود
»زهرا سروی« -نایب رئیس زنان فدراسیون تکواندو- از اجرای طرح زکات 

ورزشی خبر داد و گفت در این طرح مربیان حق الزحمه دریافت نمی کنند.

»آقای خاص« رفتنی شد؟

بودن یا نبودن محمد بنا، مسئله این است

از همان ابتدا معلوم بود آب رئیس فدراسیون کشتی 
و سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی در یک جوی نخواهد 
رفت. در واقع اخلاق و رفتار »محمد بنا« و »علیرضا دبیر« 
کمترین سنخیتی با یکدیگر ندارد. ۸ بار استعفای محمد 
بنا طی قریب به یک سال دلیل محکمی است بر این مدعا 
که او از ابتدا با سیستم مدیریتی علیرضا دبیر دچار چالش 
بوده و نهایتا نیز این زخم کهنه پس از نشست تصمیم 
گیری در باره شروع  اردوهای تیم ملی سرباز کرده است.

مروری بر عملکرد و چگونگی سلوک سرمربی تیم کشتی 
فرنگی گویای آن است که وی تلقی و نگرش خاصی در 
امر مربیگری و مدیریت دارد. نگرشی که اگر مدیر بالا 
دستی بتواند این نگاه را تقویت و در صورت لزوم کم 
و کاستی های احتمالی را برطرف کند موفقیت تیم و 
قهرمانان حتمی است. حال اگر مدیر بالادستی خود را 
مدعی و صاحب تفکر در زمینه کشتی، مربیگری بداند 
ثابت  بنا طی سالیان متمادی  کار مشکل خواهد شد. 
کرده از نبوغ و تفکر لازم برای رساندن تیم و قهرمانان 
به موفقیت در میادین بزرگ برخوردار است. کارنامه این 
مربی جهانی پر از پیروزی و کسب افتخار بوده و این 
موفقیت تا زمانی که ابتکار عمل و تصمیم گیری بر عهده 
وی بوده نتیجه بخش بوده است. هرگاه شرایط فراهم شد 
تا او را دچار تضاد در تصمیم گیری و اختلاف سلیقه با 
مسئولان فدراسیون کند، زمینه تزلزل در ارکان تیم ملی و 
قهرمانان فراهم شده است. اکنون نیز چنانچه اختلاف وی 
با رئیس فدراسیون جدی و راه بازگشت فراهم نشود، دود 
آن به چشم کشتی فرنگی خواهد رفت. شاید مسئولان 
فدراسیون تصور می کنند احتمالا مسابقات جهانی درکار 
نخواهد بود و چه بسا المپیک ۲۰۲۱ نیز برگزار نشود تحت 
این شرایط اکنون بهترین زمان برای تعیین تکلیف با 
مربی عصیانگری چون محمد بنا خواهد بود. فردی که 
عاشق کشتی است اما دوست دارد به شیوه ای که خود 

به آن اعتقاد دارد کار کند. علاقه مند نیست برای ماندن 
در مقام سرمربیگری به هر قیمت و با هر شرایط بسازد. 
تحکم را نمی پذیرد. بیش از آنکه برای خود بخواهد برای 
شاگردانش می خواهد. به همین دلیل او را آقای خاص 
کشتی و یا چهره غیر متعارف می نامند. کارکردن با چنین 
فردی هنر خاص خود را طلب می کند. اگر این هنر وجود 
نداشته باشد و یا به اصطلاح چوب لای چرخ تفکرات وی 
گذاشته شود اصراری برای ماندن از خود نشان نمی دهد.

محمد بنا مربی توانمند، دارای سبک ویژه در حوزه فعالیت 
توانسته  و  بوده  بخش  نتیجه  سبک  این  است.  خود 
موفقیت های فراوانی برای ورزش ایران به ارمغان آورد. 
آقایان اگر بتوانند همین مربی با اخلاق خاص را در مسیر 
موفقیت حمایت و همراهی کنند باز هم موفقیت ها در 
پیش خواهد بود اما اگر قرار باشد هر کسی ساز خودش 
را بزند و کشمکش ها طولانی شود، در آن صورت باید 
امیدوار باشیم مسابقات جهانی و المپیک برگزار نشود 
در غیر این صورت با اوضاعی که کشتی دارد دستیابی 
به موفقیت بسیار دشوار می نماید. وقتی صحبت از بی 
پولی، کاهش نیروی انسانی، جوانی و بی تجربگی تیم 
ها و دشواری های دیگر به میان می آید اگر قرار باشد 
نقطه قوتی چون محمد بنا هم در کنار تیم ملی نباشد 
در آن صورت چه امیدی می توان به آینده ورزش اول 
کشور داشت. ورزشی که مردم از آن انتظار فراوان دارند 
اما اکنون خود این ورزش در تار و پود مشکلات خواسته 
و ناخواسته گرفتار آمده و سر و سامان درستی ندارد. 
فرض کنیم که بنا هم از کشتی رفت چه تضمینی وجود 
دارد نفر بعدی و یا مربیان دیگر با مشکلاتی از این دست 

مواجه نشوند؟
پیش تر نیز بارها گفتیم اداره کشتی سهل و ممتنع است 
یعنی هم می شود آن را به راحتی اداره کرد و هم اداره 
آن سخت می شود چنانچه نتوان سیاست درستی در باب 

اداره این مجموعه اتخاذ کرد.
امیدواریم اختلاف سلیقه ها از میان برود و محمد بنا 
باردیگر به خانه کشتی بازگردد. شاید بهتر بود رایزنی و 
آنکه موضوع رسانه ای شود و  از  بازگرداندن وی پیش 
متن درخواست خصوصی او افشا شود انجام می گرفت. 
کشتی اکنون بیش از هر زمان دیگری به اتحاد و همدلی 
نیاز دارد. حلقه مفقوده ای که برای یافتن و اتصال آن باید 

درایت و از خود گذشتگی کرد...

توپ و تورذره بین

لژیونرها

»نگین رسولی پور«: 

اگر لیگ برگزار نشود بیکار می شویم!

»یاسمن فرمانی«:

با پاس گلِ من از شکست نجات پیدا کردیم

زنان گفت: در صورت بحرانی تر شدن  ملی پوش بسکتبال 
شرایط و برگزار نشدن لیگ همه ما بیکار می شویم زیرا تنها 
کاری که انجام می دهیم بازی کردن در لیگ است و شغل 

دیگری نداریم.
به گزارش »دنیای هوادار«، »نگین رسولی پور« روز گذشته 
با اعلام این مسئله اظهار داشت: با توجه به شیوع کرونا 
برگزاری لیگ فصل آینده به صورت متمرکز بهترین گزینه 
است. در صورت بحرانی تر شدن شرایط و برگزار نشدن لیگ 
همه ما بیکار می شویم زیرا تنها کاری که انجام می دهیم 

بازی کردن در لیگ است و شغل دیگری نداریم.
وی افزود: در فصل جاری با مهرام قرارداد بستم زیرا مربی  و 
بازیکنان خوبی دارد و باشگاه حرفه ای است. هر چند بهمن 
پس از پایان فصل گذشته تسویه حساب کامل را انجام داد.

ملی پوش بسکتبال عنوان کرد: امیدوارم در فصل آینده آمارها 
دقیق تر شود و چون بازی ها به صورت متمرکز  و بدون 

تماشاگر است حداقل شور و هیجان بازی را زیاد کنند.
جذب  کردن  محدود  شیوه  آیا  اینکه  خصوص  در  وی 
ملی پوشان در تیم های لیگ برترب می تواند به پربارتر شدن 
لیگ کمک کند، گفت: این موضوع به نفع خود بازیکنان 
است و هر تیمی اگر سه ملی پوش جذب کند، بازیکنان 
دیگر از تجربه ملی پوشان استفاده می کنند و همه با هم به 

پیشرفت می رسند.
رسولی پور خاطرنشان کرد: هنوز مسابقات برون مرزی نداریم 
و اردویی هم در کار نیست. بازی های ملی زیر ۲۳ سال 

جام جهانی  که قرار بود انجام شود، از طریق فیبا لغو شد. 
الان هر بازیکنی در تیم لیگ برتری که حضور دارد، مربی 
آن تیم برنامه های لازم را برای آمادگی ملی پوشان در نظر 
می گیرد و در غیر این صورت سرمربی تیم ملی برنامه ای به 

ما نداده است.

بازیکن ایرانی تیم فوتبال زنان شالروا گفت: در حین دیدار برابر 
وایت استارز در لیگ بلژیک مدام صدای تشویق همسرم )علی 
قلی زاده( در گوشم بود و پس از دادن پاس گل و نجات تیمم 

از شکست، سرمربی گفت به من افتخار می کند.
»یاسمن فرمانی« همسر »علی قلی زاده« عضو تیم ملی فوتبال 
کشورمان هفته گذشته به تیم شالروای بلژیک پیوست. این 
تیم برای نخستین بار در لیگ فوتبال زنان بلژیک تیم داری 
می کند. فرمانی در هفته دوم لیگ برتر بلژیک برای نخستین 
مرتبه در ترکیب تیم قرار گرفت و با یک پاس گل تیم را از 
باخت خانگی برابر تیم وایت استارز نجات دهد و با کسب 

تساوی یک بر یک در رده هفتم جدول رده بندی قرار گرفت.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، لژیونر فوتبال زنان 
روز گذشته در خصوص نخستین بازی خود برای شالروای 
بلژیک اظهار داشت: دیدار خوبی بود و از هر طرف انرژی مثبت 
می گرفتم. همچنین صدای تشویق همسرم )علی قلی زاده(،  
هواداران و هم تیمی هایم مدام در گوشم بود. به ویژه آنکه 
توانستم با یک پاس گل تیمم را نجات دهم و به حدی 

خوشحال بودم که این شادی را نمی توان بیان کرد.
وی افزود: واقعا همه خوشحال بودیم و یک امتیاز ارزشمند 

گرفتیم. خدا را شکر وظیفه ای که کادر فنی تیم از من خواسته 
بود، بدون نقص انجام دادم که حتی سرمربی تیم شخصا از 
من تشکر کرد و گفت بهترین بازیکن این بازی بودم و به من 

افتخار می کند.
فرمانی در پاسخ به این پرسش که چند تفاوت بارز از ترکیب 
و چینش تیم های لیگ برتری در بلژیک و ایران عنوان کنید؟ 
گفت: از اخبار فوتبال ایران حتما خبر دارید و ۲ فصل است که 
در لیگ ایران بازی نمی کنم و نمی خواهم درباره آن صحبت 
کنم اما در شالروا از تمامی بازیکنان برای بازی ها استفاده 
می کنند. همه بازیکنان نیز از لحاظ بدنی، روحی و روانی 
فرم ایده آل خود را حفظ و به موقع از آن استفاده می کنند. 
سیستم های متفاوتی را بسته به تاکتیک تیم بازی می کنیم 
و این باشگاه واقعا امکانات حرفه ای را در اختیار زنان گذاشته 

است.
وی ادامه داد: روزانه 2 یا ۲:۳۰ ساعت تمرین مفید انجام 
می هیم. همچنین قبل از هر تمرین حدود ١5 دقیقه جلسه 
تئوری داریم و روزهای دوشنبه و سه شنبه زیر نظر مربی 
بدنساز تمرین می کنیم و روزهای بعدی کار با توپ و تمرینات 

تاکتیکی انجام می دهیم.

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

بنا طی سالیان متمادی ثابت کرده از نبوغ و تفکر لازم برای رساندن تیم و قهرمانان 
به موفقیت در میادین بزرگ برخوردار است. کارنامه این مربی جهانی پر از پیروزی 
و کسب افتخار بوده و این موفقیت تا زمانی که ابتکار عمل و تصمیم گیری بر عهده 
وی بوده نتیجه بخش بوده است. هرگاه شرایط فراهم شد تا او را دچار تضاد در 
تصمیم گیری و اختلاف سلیقه با مسئولان فدراسیون کند، زمینه تزلزل در ارکان تیم 

ملی و قهرمانان فراهم شده است.
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ورزشی
»حسینی« سرمربی نفت مسجد سلیمان شد

براساس تایید باشگاه نفت مسجدسلیمان »مجتبی حسینی« هدایت تیم فوتبال این باشگاه را در فصل 
آینده لیگ برتر برعهده خواهد داشت. حسینی که سابقه سرمربیگری در تیم های گل ریحان و ذوب آهن 

را هم در کارنامه اش دارد فصل گذشته با مس کرمان تا آستانه صعود به لیگ برتر هم آمد.

وقتی ما بر اساس روابط سیاسی افرادی را انتخاب می کنیم، معضلاتی در ورزش به 
وجود خواهد آمد که در نهایت به بروز فساد در ورزش کشور منجر می  شود. در گذشته 
هم بسیاری از کارشناسان به این موضوع اشاره کردند که یکی از مهم ترین علل بروز 

فساد، استفاده از افراد غیرمتخصص در بدنه ورزش کشور است.

ورزشی  رشته  قهرمانان  و  ورزشکاران  مربیان،  از  گروهی 
دوباره »هاشم  بازگشت  به  اعتراض  در  بیلیارد  و  بولینگ 
اسکندری« به فدراسیون فوق با در دست داشتن پلاکاردها 
و ریز تخلفات وی در دوران ریاستش بر فدراسیون بولینگ 
و بیلیارد از وزیر ورزش، خواهان رسیدگی به تخلفات و 

برکناری اسکندری از فدراسیون شدند.
احکام  با   98 سال  اسفندماه  اواخر  در  اسکندری  هاشم 
مراجع قضایی به دلیل تخلفات مالی که داشت از فدراسیون 
بولینگ و بیلیارد برکنار شد و »محمدرضا مقصودلو« از جمله 
مدیران با سابقه و خوشنام ورزش که تجربه ای 30 ساله در 
مدیریت های ورزشی از جمله معاونت مالی اداره اداره کل 
ورزش استان مازندران )زمانی که هنوز گلستان از مازندران 
جدا نشده بود( و تاسیس فدراسیون کبدی را دارد به عنوان 
سرپرست تعیین شد تا مقدمات برگزاری انتخابات را فراهم 

آورد.
موقت  سرپرستی  قانونی  مدت  پایانی  روز  در  درست 
محمدرضا مقصودلو و در حالی که وزارت ورزش بنا داشت 
مقدمات  تا  کند  تمدید  بیشتر  مدتی  را  وی  سرپرستی 
برگزاری انتخابات فراهم آید، هاشم اسکندری بدون سر و 
صدا و حتی بدون یک خبر به فدراسیون رفت و روی صندلی 
خود نشست! آن هم شبانه حکمش را وزارت ورزش داد و 
جالب اینکه مشابه همین اتفاق برای علی کفاشیان افتاد با 
این تفاوت که حکم برائت علی کفاشیان از اتهامات مالی 
وارده را محکم قضایی رسما اعلام کردند ولی هیچ حکمی 
مبنی بر تبرئه اسکندری در خبرها نیامد اما برای کفاشیان 
آنقدر سر و صدا کرد و برای اسکندری صدا از دیوار هم در 
نیامد و تا امروز وزارت ورزش دو خط توضیح نداده که چرا 

اسکندری رفت و چرا بی صدا برگشت!
یکی از مسئولان وزارت ورزش در این باره گفت: اسکندری 
دو جور محکومیت دارد که یکی از آن ها را فعلا و موقتا رفع 
و رجوع کرده و مجوز بازگشت به صندلی ریاست فدراسیون 
باز  از وی در محاکم قضایی  را گرفته اما پرونده دیگری 
است که مشغول رسیدگی هستند. اگر این پرونده حکم 
به محکومیت اسکندری بدهد وی برای همیشه از مناصبی 

مثل ریاست فدراسیون ها محروم خواهد شد.
اما طی روزهای اخیر عده ای از بزرگان ورزش بولینگ و 
بیلیارد و بولس با حضور در مقابل در ورودی وزارت ورزش 
و در دست داشتن پلاکاردهایی مبنی بر تخلفات بی شمار 

اسکندری از وزیر ورزش خواهان برکناری وی شده اند.
در مورد اینکه به چه دلیل اسکندری از سمت خود برکنار 
شد اطلاعات دقیقی در دست نیست؛ البته پس از برکناری 
بیلیارد صحبت هایی مطرح  و  بولینگ  ملی پوشان  برخی 
کردند و گویا مسائل مالی دلیل این موضوع بود اما این 
دلایل از سوی مراجع رسمی اعلام نشد و نمی تواند قابل 

استناد باشد.
فدراسیون  هدایت  سکان  دوباره  اسکندری  هرحال  به 
بولینگ و بیلیارد را برعهده گرفت اما هنوز ابهامات این 
رفت و برگشت بر قوت خود باقی مانده است. در روزهای 
گذشته مسئولان وزارت ورزش در خصوص رفت و برگشت  
گفته اند:  بیلیارد  و  بولینگ  فدراسیون  رئیس  اسکندری 
اسکندری بر اساس قانون عزل شده و برگشت شان هم به 

صورت قانونی بوده است!
اما پرسش اینجاست که به استناد کدام بند اساسنامه چنین 
اساسنامه  ماده ۱۰  تبصره ۲  قانون است! طبق  موضوعی 
فدراسیون های ورزشی که توضیح داده »بعد از عزل یا قبول 
استعفای رئیس فدراسیون، وزیر ورزش و جوانان فردی را 
به عنوان سرپرست منصوب خواهد کرد و مجمع عمومی 
مکلف است حداکثر ظرف مدت شش ماه در مورد انتخاب 

رئیس جدید فدراسیون با رعایت مقررات اقدام نماید«.
همچنین در تبصره مربوط به ماده ۱۷ این آیین نامه هم 
آمده است: »در صورت فوت، استعفا و یا برکناری رئیس 
فدراسیون، مسئولیت کلیه امور جاری فدراسیون تا انتخاب 
سرپرست  عنوان  به  رئیس  نایب  عهده  بر  جدید  رئیس 

فدراسیون خواهد بود«.
در مورد فدراسیون بولینگ و بیلیارد هیچ یک از این موارد 
اجرا نشد و نکته جالب اینکه مسئولان وزارت ورزش هم 
بدون هیچ توضیحی این رفت و برگشت را قانونی خوانده اند 
که این موضوع با عدم شایسته سالاری و استفاده از افراد 
غیرمتخصص در بدنه وزارت ورزش ارتباط مستقیم دارد؛ 
عدم شایسته سالاری و استفاده از افراد غیرمتخصص باعث 
بروز چنین تصمیمات نامعقول می شود. وقتی ما بر اساس 
انتخاب می کنیم، معضلاتی در  را  افرادی  روابط سیاسی 
ورزش به وجود خواهد آمد که در نهایت به بروز فساد در 
از  بسیاری  در گذشته هم  منجر می  شود.  ورزش کشور 
کارشناسان به این موضوع اشاره کردند که یکی از مهم ترین 
علل بروز فساد، استفاده از افراد غیرمتخصص در بدنه ورزش 

کشور است.
گویا موضوع برکناری اسکندری مربوط به تخلفات مالی بوده 
است که بر اساس پیشنهاد سازمان بازرسی کل کشور عزل و 
با توجه به اقامه دعوای شان در مراجع قضایی حکم برگشت 
به کار گرفته است. در زمان برکناری او، مقصودلو از سوی 
وزیر ورزش به عنوان سرپرست فدراسیون انتخاب شد تا 
مسائل مربوط به فدراسیون را پیگیری کند و شرایط برگزاری 
مجمع را فراهم کند که البته این اتفاق رخ نداد. در مدت 
زمانی که مقصودلو سرپرستی فدراسیون را برعهده گرفته 
بود، مجمع انتخاباتی تعدادی از هیات های استانی را برگزار 
کرد و حالا با بازگشت اسکندری، او به دفتر مشترک وزارت 
ورزش نامه زده که انتخاب رؤسای هیات های استانی که 
در زمان مقصودلو سرپرست فدراسیون برگزار شده چون او 
حضور نداشته، باطل است. این نکته بسیار قابل تأمل است 
که به خاطر سهل انگاری و عدم اطلاع از قانون این گونه 
اتفاقات رخ می دهد. ضمن اینکه وزیر ورزش هم پس از 
بازگشت دوباره اسکندری برای او حکم صادر نکرده است که 

این موضوع هم جای ابهام بسیاری دارد.
در حال حاضر پرسش اینجاست که وزارت ورزش بر اساس 
چه ملاک و معیاری شرایط بازگشت به کار این رئیس عزل 

شده را فراهم کرده که هم اکنون ریاست فدراسیون را بر 
عهده دارد و اسناد مالی و تعهدآور را هم امضا می کند. 
این موضوع تخلف است که به استناد کدام بند اساسنامه 
برمی گردد؟!  و حکم  ابلاغ  بدون  دوباره  عزل شده  رئیس 
چنین موضوعی کاملا نقض آشکار اساسنامه فدراسیون های 

ورزشی است.
بدون شک برای جامعه ورزش کشور علت برکناری رئیس 
فدراسیون بیلیارد و بولینگ نامعلوم است؛ چرا که شائبه های 
زیادی در خصوص نحوه هزینه  کرد ارزهای دولتی هم وجود 
داشته است و از همه مهم تر نحوه برگشت این رئیس عزل 
شده هم دارای ابهاماتی است که به نظر می رسد وزارت 

ورزش باید این موضوع را شفاف سازی کند.
البته از سه سال پیش بحث تخلفات در فدراسیون بولینگ 
در بین روسای هیات های استان ها بر سر زبان ها بود اما تا 
وقتی »مارک ویلموتس« »برانکو ایوانکوویچ«، »وینفرد شفر« 
و »آندره آ استراماچونی« و ورود آقازاده ها در قرادادها و زد 

و بندها باشد چه کسی حوصله دارد سراغ بولینگ بیاید؟!
یکی از روسای استان ها یکسال قبل در سخنانی که امانت 
باید پیش ما بماند اشاره داشت که سال 9٦ شنیدیم دو 
میلیارد تومان وسایل برای هیات های استانی فاکتور شده 
از  به هیچکدام  بولینگ هم  فرضی  ولی حتی یک خط 

استان ها نداده اند!
اطلاع  بدون  تخلفاتی  چنین  ندارد  امکان  وجود  این  با 

دستگاه ورزش صورت بگیرد.
خاطرم هست آقایان برای کارمند 30 ساله وزارت که به 
از جمله  خانم  آن  ورزش  وزارت  کارشناسان  اذعان همه 
بهترین و موفق ترین و سالم ترین مدیران در مباحث مالی 
بود اما با یک اتهام اثبات نشده برایش پرونده مالی چند 
میلیون تومانی درست کردند که پول را در جای خود هزینه 

با  اینکه به حساب خودش واریز کرده باشد و  نکرده نه 
همین اتهام اعتبار و آبروی آن خانم محترم و کاردان و 
شایسته را با سر و صدا بردند و اخراج کردند و همه جا 
هوار کشیدند که ما با مفاسد مالی برخورد کرده ایم و دیگر 
هیچ تخلفی نخواهد بود گفتیم آه مظلوم دامن خیلی ها 

را می گیرد!
حال که مشخص شده در پرونده مربیانی مثل ویلموتس و 
اسکوچیچ، برخی آقازاده ها نقش مستقیم داشته اند ولی با 
سر و صدا توپ این تخلفات را به زمین فدراسیون و تاج و 
کفاشیان و... انداختند و خود کنار کشیده اند باز هم اعتقاد 

داریم به زودی پرده کنار خواهد رفت و :
گر حکم شود که مست گیرند
در شهر هر آنچه هست گیرند

آیا هاشم اسکندری هم در حلقه دوستان قرار دارد که اینقدر 
واضح در برابر تخلفات وی سکوت کرده اند و از او حمایت 
می کنند؟ البته شاید واقعا به اسکندری اتهام زده اند ولی 
چرا یک نفر نمی آید توضیح بدهد که به این دلایل وی 

مشکلی ندارد و می تواند ادامه بدهد.
حتی ما حاضریم با خود آقای اسکندری گفت و گو کنیم و 
همه ابهامات را شفاف بازگو کند که در این صورت اگر حق 
به جانب او باشد ما اولین نفری هستیم که عذر خواهی 
می کنیم ولی آیا وزیر یا اطرافیان و معاونین  فرصت دارند؟! 
اما آخرین خبر اینکه کمیسیون اصل نود مجلس طی نامه 
از مدیران و روسای  باره تعدادی  به وزارت ورزش در  ای 
فدراسیون ها که فعالیت شان غیر قانونی است خواسته 
تا ایشان را از سمت های خود برکنار کند که در این بین 
نام رئیس فدراسیون بولینگ و بیلیارد هم دیده می شود 
و به احتمال زیاد در همین روزها حکم برکناری اسکندری 

خواهد آمد...

گزارش ورزشی 

اعتراض گسترده قهرمانان به بازگشت »هاشم اسکندری«؛

مجلس ورود کرد؛ مدیر غیر قانونی باید برود!

سیدفرشاد فیض آبادی

 خبرنگار

در حال حاضر پرسش اینجاست که وزارت ورزش بر اساس چه ملاک و معیاری شرایط 
بازگشت به کار این رئیس عزل شده را فراهم کرده که هم اکنون ریاست فدراسیون را 
بر عهده دارد و اسناد مالی و تعهدآور را هم امضا می کند. این موضوع تخلف است که 
به استناد کدام بند اساسنامه رئیس عزل شده دوباره بدون ابلاغ و حکم برمی گردد؟! 

چنین موضوعی کاملا نقض آشکار اساسنامه فدراسیون های ورزشی است.
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